

Ikusgunek 28 gertakari LGTBI+fobiko erregistratu ditu urteko txostenan

Gaur Ikusgunek bere VII. 2023an Gasteizen izandako gertakari LGTBI+fobikoei buruzko txostena aurkezten du. Ohikoa denez, txostena Gasteizko udalerriko LGTBI+fobiaren egoerari buruzkoa bada ere, Arabako beste udalerri batzuetan gertatutako beste gorabehera batzuk ere jaso dira.

Ikusgunek VII. txostenan azken urtean ezagututako 28 gertakari LGTBI+fobiko jasotzen ditu. Horietako 16 gorroto-diskursoak dira (edo irainak, maila txikiagoan izateagatik), erdia baino gehiago. Diskurso horiek gorroto-igoeran jarraitzen dute eta diskriminazio-mailetara iristen dira, 10 kasu espezifiko izanik. Azken mota horrek hazkunde nabarmena izan du orain arte lortutako datuekin alderatuta. Gertakarien ezaugarriei dagokienez, gay kolektiboak intzidentzia homofobo gehiago ditu. Era berean, genero disidentedun pertsonenganako indarkeriak oso ohikoa izaten jarraitzen du. Zehazki, trans pertsonanganako indarkeria ezagunak 8 direla ondoriozta dezakegu; horien artean, indarkeria enebefobikoaren kasu bat nabamentzen da, generoez-bitarrekopertsonenaurkaigitendena. Azkenik, indarkeria lesbofoboko oso kasu gutxi erregistratu ditugu, kolektibo horrek historikoki pairatzen duen ikusezintasun patriarkalaren ondorioz. Gertakari horiek non gertatzen diren kontuan hartuta, LGTBI+fobikoak diren eremuen arteko desberdintasunak agerian uzten du indarkeria egiturazkoa dela: etxea/bizilagunen komunitatea, familiarekin batera, eta lantokiak eta ikastokiak dira indarkeria horiek gertatzen diren leku nagusiak, baita gure bizitzetan denbora gehien ematen dugun espazioak ere.

Ikusgunen egunero egiten dugun lana eta arreta kontuan hartuta, LGTBI+ aktibistekin eta pertsonen izandako elkarritzetan ikusi dugu ekimen horiek udalerriko LGTBI+ herritarren

Ikusgune registra 28 incidencias LGTBI+fóbicas en su informe anual

Hoy Ikusgune presenta su VII. Informe sobre incidencias LGTBI+fóbicas en ocurridas en Vitoria-Gasteiz durante 2023. Como viene siendo habitual, aunque el informe este centrado en el estado de la LGTBI+fobia en el municipio de Vitoria-Gasteiz, también se han recogido otras incidencias ocurridas en otros municipios alaveses.

Ikusgune recoge en este VII. Informe 28 incidencias LGTBI+fóbicas conocidas en el último año. 16 de ellas se tratan de discursos de odio (o por su graduación menor agravios u ofensas), más de la mitad. Observamos cómo estos discursos persisten en la ascensión de odio y alcanzan los peldaños de la discriminación, siendo 10 casos específicos. Este último tipo experimenta un incremento significativo en comparación con los datos obtenidos hasta la fecha. Respecto a las características de las incidencias, el colectivo gai presenta un mayor número de incidencias homófobas. De igual manera, la violencia hacia las personas género disidentes sigue siendo muy frecuente. En concreto, podemos extraer que las violencias conocidas hacia personas trans son 8, entre las que destaca un caso de violencia enebefóbica, aquella que se ejecuta contra personas no binarias. Finalmente, registramos muy pocos casos de violencia lesbofoba debido a la invisibilización patriarcal que sufre históricamente este colectivo. Respecto a dónde ocurren dichas incidencias, la disparidad de áreas en las que se producen las violencias LGTBI+fóbicas evidencia el carácter estructural de la misma: la casa/comunidad de vecinos, junto con la familia, y el lugar de trabajo y estudios son lugares principales en los que ocurren estas violencias y espacios en los que pasamos más tiempo de nuestras vidas.

Desde nuestro trabajo y atención diaria en

artean segurtasun-sentsazioa sustatzen duen giroa sortu dutela, eta, aldi berean, haien ahaldunzea bultzatzen dutela. Salaketaren garrantziari buruzko kontzientzia-zazio-maila (bai salaketa judiciala edo soziala) gero eta handiagoa da Gasteizen: LGTBI+fobiaren aurkako lagunza-baliabideak daudela transmititzen ari gara.

Ematen ditugun datuen arabera, berriz ere errepikatu nahi dugu ezagutza horiek guztiak edukitzea ez dela txarrera hartu behar, LGTBI+fobiaren egoera ezagutzeak ez duela helburutzat LGTBI+ biztanlerian beldurra sortzea. Informazio hori guztia eskaintzen digun positibotasunetik bideratu behar dugu, datuak izan behar ditugu, haien testigantzak ezagutu behar ditugu eta funtsezko puntuak aztertu behar ditugu. Zalantzak gabe, guzion arteen indarkeria matxistarik gabeko udalerri bat eraikitzen ari gara. Ikusgunek erakusten du zer erakundeok eta gizarte-mugimenduok lagundu behar dugun testuinguruak eraldatzen, espazio atseginak sortzen. Zalantzak gabe, Gasteiz gero eta udalerri atseginagoa da LGTBI+ pertsonentzat, haien eskubideak defendatzeko konpromisoagatik. Duela 30 urte berdintasunezko bikoteen lehen ordenantzarekin gertatu zen bezala, gaur egun Gasteiz LGTBI+ pertsonen eskubideen defentsarekin bat datorren udalerrria da.

Ikusgune se nos ha reflejado en distintas conversaciones con personas LGTBI+ activistas o usuarias, que estas iniciativas han creado un clima que fomenta la sensación de seguridad entre la población LGTBI+ del municipio, al tiempo que impulsa su empoderamiento. El nivel de concienciación sobre la importancia de la denuncia, ya sea judicial o social, está cada vez mayor en Vitoria-Gasteiz, estamos transmitiendo que existen recursos de apoyo frente a la LGTBI+fobia.

Araízdelosdatosqueproporcionamos, queremos reiterar, una vez más, que disponer de todos estos conocimientos no debe considerarse como algo malo, conocer el estado de la LGTBI+fobia no tiene como objetivo sembrar temores en la población LGTBI+. Debemos enfocar toda esta información desde la positividad que nos ofrece, disponer de datos, conocer sus testimonios y analizar los puntos clave. Sin duda, estamos construyendo, entre todos todas y todes, un municipio libre de violencias machistas. Ikusgune es una muestra de qué institución y movimientos sociales debemos colaborar en la transformación de contextos, en la creación de espacios amables. Sin duda, Vitoria-Gasteiz es cada vez un municipio más amable para las personas LGTBI+ por el compromiso en la defensa de sus derechos. Como ocurrió hace 30 años con la primera ordenanza de parejas igualitaria, hoy en día Vitoria-Gasteiz es un municipio alineado con la defensa de los derechos de las personas LGTBI+.